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Protokół Nr 56 

z obrad pięćdziesiątej szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 1.03.2023r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Lokalnej przy ulicy Rybackiej 11A 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:35. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2023r. 

poz.40/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

I Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

6. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

 

W dalszej części obrad, po stwierdzeniu wymaganego quorum, zrealizowany został punkt,  

w którym Burmistrz Więcborka, wraz z Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku 

wręczyli Nagrody i Wyróżnienia „RYCERZ 2022” 

Prezentacji laureatów dokonał Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

 

Nagrody i Wyróżnienia „RYCERZA” za 2022r. otrzymali: 

 JERZY URBANIAK za całokształt działalności kulturalnej związanej z Więcborską 

Orkiestrą Dętą - wyróżnienie 

 JAKUB SPICA za osiągnięte wyniki sportowe w 2022 roku - wyróżnienie 

 BRYGIDA FERTYKOWSKA za całokształt działalności w dziedzinie kultury i sztuki 

oraz promocję Gminy Więcbork na szczeblu lokalnym oraz ogólnokrajowym - nagroda 
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 MONIKA WYROBEK za osiągnięte wyniki sportowe w 2022 roku - nagroda 

 MIKOŁAJ PATEREK za osiągnięte wyniki sportowe w 2022 roku - nagroda 

 PAWEŁ ŁATA za osiągnięte wyniki sportowe w 2022 roku - nagroda 

NAGRODĘ SPECJALNĄ BURMISTRZA WIĘCBORKA „SUPER RYCERZ ” 

 OTRZYMAŁ MAESTRO ANDRZEJ DOBBER 

za wybitne i ponadprzeciętne osiągnięcia na scenach operowych świata, nietuzinkową 

osobowość sceniczną, zapisanie się w sposób wiekopomny w historii opery światowej, 

wejście do panteonu największych śpiewaków operowych świata, popularyzację kultury 

wysokiej na arenie międzynarodowej i krajowej oraz promocję gminy Więcbork. 

Po części uroczystej Przewodnicząca RM ogłosiła piętnastominutową przerwę w obradach  

Po przerwie obrady wznowiono. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wręczenie nagród i wyróżnień „RYCERZ” za osiągnięcia w dziedzinie kultury  

i sportu. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku na temat 

realizacji zadań w roku 2022 i prezentacja przedsięwzięć planowanych na rok 2023. 

11. Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2022. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2023 roku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

17. Przyjecie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko-

Pomorskiego 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 
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Do porządku obrad wprowadzona została autopoprawka w postaci wprowadzenia, jako pkt 19  

punktu „ Przyjecie uchwały w sprawie  w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania ze 

świetlic wiejskich na terenie gminy Więcbork”. Pozostałe punkty porządku obrad przyjęły 

numeracje dalszą. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem porządku głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.5 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z LV sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, 

czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, 

więc poddano Protokół pod głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.6 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

28.01.2023r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Sypniewie /miejsce Remiza OSP w Sypniewie/. 

 

15.02.2023r. – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Lida 

uczestniczyła w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, który odbył się w Centrum Aktywności 

Lokalnej. Na spotkaniu omówiono kwestię funkcjonowania aptek na terenie powiatu 

sępoleńskiego.  

17.02.2023r. – udział Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku w uroczystościach 

pogrzebowych śp. Barbary Sobeckiej, Skarbnika Polskiego Związku Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów Oddział w Więcborku oraz Mamy Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1  

w Więcborku p. Ilony Sobeckiej-Gruszczyńskiej. 
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23.02.2023r. – udział w zebraniu sprawozdawczym MGLKS „GROM” Więcbork. 

24.02.2023r. – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Lida 

reprezentowała Radę Miejską w Więcborku na sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, podczas 

której wręczone zostały nagrody Starosty Sępoleńskiego „Klucz Przedsiębiorczości” oraz 

pożegnano byłego i powitano nowego Powiatowego Lekarza Weterynarii w Sępólnie 

Krajeńskim. Tego samego dnia Przewodnicząca RM w Więcborku uczestniczyła w „Dniu 

Myśli Braterskiej” zorganizowanego przez III Szczep Więcborskich Drużyn Harcerskich. 

28.02.2023r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego. 

1.03.2023r. – w godzinach porannych Przewodnicząca RM w Więcborku wspólnie  

z Burmistrzem Więcborka i Zastępca Burmistrza Więcborka złożyła kwiaty i znicze na 

grobach Żołnierzy Wyklętych w ramach obchodów Narodowego Dnia „Żołnierzy 

Wyklętych”, na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku. 
 

Ad.7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

26.01.2023r. – spotkanie z przedstawicielami „ENEA – Oświetlenie” i „ENEA – Operator”  

z p. Marcinem Woźniakiem i p. Dariuszem Boczkowskim. Temat, jaki był przedmiotem 

dyskusji dotyczył dokumentacji na wymianę oświetlenia ulicznego oraz radiowy system 

sterowania oświetleniem na terenie gminy Więcbork. W ubiegłym roku Gmina Więcbork 

zleciła wykonanie takiej dokumentacji, tj. wymiany oświetlenia sodowego na ledowe. Ta 

dokumentacja jest już gotowa i Gmina jest gotowa na podjęcie inwestycji. Bardzo 

prawdopodobne, ze pojawią się Programy dla samorządów dedykowane takim 

przedsięwzięciom. Jeżeli pojawią się takie opcje finansowe Gmina jest przygotowana 

dokumentacyjnie i na pewno będzie chciała z tego skorzystać. Obecnie na wszystkich 

obwodach montowany jest radiowy system sterowania, który umożliwi Gminie włączanie  

i wyłączanie oświetlenia o określonych godzinach.  /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

W tym dniu Burmistrz wziął również udział w uroczystości obchodów 50-lecia pożycia 

małżeńskiego i wręczenia Jubilatom medalu Prezydenta RP za długoletnie pożycie 

małżeńskie /miejsce: sala ślubów Urzędu Stanu Cywilnego w Więcborku/. 

27.01.2023r. – udział w posiedzeniu Kapituły Nagrody Burmistrza „RYCERZ”, podczas 

którego zostały rozpatrzone i zaopiniowane złożone wnioski /miejsce: centrum Aktywności 

Seniora w Więcborku/. 

28.01.2023r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Jastrzębiec w Świetlicy 

Wiejskiej w Jastrzębcu oraz w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Sypniewo  

w tamtejszej Remizie. 

1.02.2023r. – udział w spotkaniu dotyczącym montażu sygnalizacji świetlnej przy drodze 

wojewódzkiej nr 241, przy Szkole Podstawowej Nr 2 Więcborku. W spotkaniu udział wzięli: 

Kierownik Rejonu Zarządu Dróg Wojewódzkich w Tucholi p. Janusz Dąbka, Dyrektor Szkoły 

Podstawowej Nr 2 w Więcborku p. Małgorzata Dropinska, Radna Rady Miejskiej  

w Więcborku p. Beata Kopta oraz Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. W ramach spotkania odbyła się wizja lokalna  

w terenie, gdzie rozpatrywano możliwość przesunięcia oznakowania poziomego przejścia dla 



5 
 

pieszych, a później montażu sygnalizacji świetlnej. Wniosek w tej sprawie jest aktualnie 

rozpatrywany przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, jeżeli chodzi o możliwość realizacji 

postulatów zgłoszonych przez Dyrektor SP Nr 2 p. Małgorzatę Dropinską. 

4.02.2023r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Lubcza w świetlicy wiejskiej 

w Lubczy. 

6.02.2023r. – udział w spotkaniu dotyczącym realizacji inwestycji na ulicy Dworcowej 

/miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

7-10.02.2023r. – urlop wypoczynkowy. 

11.02.2023r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Suchorączek w świetlicy 

wiejskiej sołectwa Suchorączek.  

13.02.2023r. – udział w Konferencji zorganizowanej przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu pn.: „Oszczędzanie Energii - Nowe Wyzwania” 

/miejsce: Cukrownia Żnin/. Następnie Burmistrz wziął udział w posiedzeniu Rady 

Programowej MGOK przy Miejsko-Gminnym Domu Kultury w Więcborku. 

15.03.2023r. – udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, gdzie oprócz samorządowców 

gościła Prezes Kujawsko-Pomorskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej w Bydgoszczy  

p. Małgorzata Pietrzak. Temat dotyczył działalności aptek w godzinach nocnych i w dni 

świąteczne /miejsce: Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku/. 

16.02.2023r. – udział w posiedzeniu Rady Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, podczas 

którego przedstawiono sprawozdanie z działalności za 2022 rok oraz plany na rok 2023 

/miejsce: Ośrodek Edukacji Przyrodniczej KPK w Więcborku/. Tego samego dnia Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył w corocznej uroczystej odprawie 

w Komendzie Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim. 

17.02.2023r. – udział w posiedzeniu Zarządu Stowarzyszenia Obszaru Prowadzenia Polityki 

Terytorialnej Sępólna Krajeńskiego w gabinecie Starosty Sępoleńskiego. Następnie Burmistrz 

wziął udział we mszy św. i uroczystościach pogrzebowych śp. Barbary Sobeckiej Matki 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku p. Ilony Sobeckiej-Gruszczyńskiej. 

18.02.2023r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Runowo Krajeńskie,  

w świetlicy wiejskiej sołectwa Runowo Krajeńskie. 

19.02.2023r. - udział w podsumowaniu Turnieju „Baski” o Puchar Burmistrza Więcborka. 

Gratulacje dla Zwycięzców z Więcborka, tj. dla p. Henryka Szwochert radnego Rady 

miejskiej w Więcborku oraz p. Benedykta Mieszczaka Przedsiębiorcy z Więcborka /miejsce: 

Hala Sportowa przy SP Nr 1 w Więcborku/. 

21.02.2023r. – udział w spotkaniu dotyczącym organizacji III edycji Mistrzowskiego Kursu 

Wokalnego. Kurs poprowadzi Maestro Andrzej Dobber wraz z p. Andrzejem Lampertem  

i  p. Iwoną Sobotką, która po raz pierwszy będzie współprowadzącą. Zwieńczeniem kursu 

będzie Koncert Plenerowy uczestników szkolenia dla mieszkańców, turystów przebywających 

na terenie gminy Więcbork oraz dla osób zainteresowanych proponowana formą muzyczną. 

Kurs prowadzony będzie od 31 lipca do 7 sierpnia 2023r., koncert finałowy przewidziany jest 
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na 6 sierpnia 2023r. w spotkaniu organizacyjnym uczestniczyła Dyrektor Artystyczna  

p. Brygida Dobber i Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku p. Joanna 

Soja-Tońska. W tym samym dniu Burmistrz odbył spotkanie z przedstawicielami trzech 

Gmin: Śliwice, Tuchola i Lubichowo, którzy przyjechali zapoznać się z funkcjonowaniem 

Programu obsługiwanego przez Gminę Więcbork, dotyczącego gospodarki ściekowej. 

Program „Ścieki Polskie” wzbudza coraz większe zainteresowanie samorządów, które chcą 

skorzystać z opcji monitorowania gospodarki ściekowej, którą wprowadziła Gmina Więcbork. 

22.02.2023r. – udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej w biurze 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku, a następnie Burmistrz udał się do Torunia, 

gdzie spotkał się Wicemarszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego Zbigniewem 

Sosnowskim w sprawie dalszych kroków dotyczących inwestycji budowy ścieżek pieszo-

rowerowych Więcbork – Firma „Gabi-Bis” i Więcbork – Runowo Krajeńskie. W spotkaniu 

tym uczestniczyła także Poseł na Sejm RP p. Iwona Kozłowska. Pewne rzeczy zostały 

zaproponowane, ale nie do końca są one satysfakcjonujące dla Gminy Więcbork, dlatego też 

jeszcze 14 marca umówione zostało kolejne spotkanie z Marszałkiem w przedmiotowej 

kwestii. Należy przypomnieć, że Gmina Więcbork przygotowała dokumentację techniczna dla 

ww. ścieżek. /miejsce: Urząd Marszałkowski w Toruniu/.  

23.02.2023r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczo-wyborczym MGLKS „GROM” 

Więcbork /obiekt przy stadionie miejskim w Więcborku/. 

24.02.2023r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku. Poruszone tematy to: posumowanie i wyniki finansowe Spółki oraz plan za rok 

2022 i plany na rok 2023 /miejsce: siedziba ZGK w Więcborku/. Tego samego dnia Burmistrz 

uczestniczył w wiecu „Solidarności z Ukrainą” na Placu Jana Pawła II w Więcborku. 

Natomiast Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski udał się do Sępólna 

Krajeńskiego, gdzie wziął udział w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego oraz w posiedzeniu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku, które odbyło się w biurze 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku, a także w uroczystości Alei Gwiazd „Dniu 

Myśli Braterskiej” – święcie Harcerzy i Skautów Więcborskich Drużyn Harcerskich,  

w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury, w Więcborku. 

25.02.2023r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Zakrzewek w świetlicy 

wiejskiej sołectwa Zakrzewek. 

28.02.2023r. – udział w naradzie koordynacyjnej Nadleśnictwa Lutówko i Runowo 

Krajeńskie, dotyczącym ochrony mienia i zwalczania szkodnictwa leśnego /tryb spotkania 

online/ tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu połączonych Komisji: 

Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku /miejsce: Centrum Aktywności Seniora  

w Więcborku/.   

1.03.2023r. – Burmistrz Więcborka wraz z Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku oraz Zastępca Burmistrza Więcborka złożyli kwiaty i znicze na grobach 

Żołnierzy Wyklętych w ramach obchodów Narodowego Dnia „Żołnierzy Wyklętych” 

/miejsce: Cmentarz Komunalny w Więcborku/. Druga część uroczystości odbędzie się 

również w dniu sesji o godz. 16:00 na Cmentarzu Parafialnym w Więcborku. Ponadto w tym 

dniu Burmistrz wziął w uroczystościach pogrzebowych śp. Henryka Dueskau, wieloletniego 
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Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku, radnego Rady Miejskiej  

w Więcborku oraz trenera i zawodnika w dyscyplinie podnoszenia ciężarów. 

Informacje dodatkowe:  

 W lutym decyzją Prezesa, Rada Ministrów zatwierdziła listy zadań rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg Konkursu, który został ogłoszony przez Wojewodę Kujawsko-

Pomorskiego. Gmina Więcbork po raz kolejny została beneficjentem tego Programu. 

Otrzymano dofinansowanie do remontu ulicy Brzozowej w Więcborku: wartość tego 

zadania to kwota 997.785, 28 zł, a dofinansowanie wynosi 50% kosztów 

kwalifikowanych. 

 Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku najprawdopodobniej jeszcze w marcu 

podpisze umowę na dofinansowanie budowy odcinków wodociągów na terenie 

Zakrzewskiej Osady, Lubczy, Śmiłowa i Wituni, na zakup stacji zlewnej oraz zbiornika 

asenizacyjnego systemie hakowym. Całkowity koszt tej inwestycji to kwota 923.730, 00 

zł, dofinansowanie wynosi 100% kosztów kwalifikowanych, a te w tym przedsięwzięciu 

wynoszą 722.667, 00 zł.  

 17 lutego nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym, które zostało ogłoszone 

przez Gminę Więcbork, a dotyczyło budowy, przebudowy i rozbudowy świetlic wiejskich 

w miejscowości Witunia, Pęperzyn i Jeleń. To postępowanie zostało podzielone na trzy 

części: 

1. Budowa budynku świetlicy wiejskiej we wsi Witunia - wpłynęło 11 ofert, najwyższa 

oferta opiewała na kwotę ponad 2.500.000, 00 zł, najniższa na wartość 1.869.105, 00 zł i 

został złożona przez Zakład Budowlany p. Zdzisława Błocińskiego z Więcborka. Kwota 

zabezpieczona na to zadanie w budżecie Gminy wynosi 1.900.606, 71 zł. Cieszy fakt, że 

zadanie realizować będzie miejscowa Firma. 

2. Przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej we wsi Jeleń – wpłynęło 10 ofert. Najwyższa 

oferta, to ponad 757.000,00 zł, najniższa 597.000, 00 zł złożona przez Zakład Gospodarki 

Komunalnej Spółka z o. o. w Sępólnie Krajeńskim. W budżecie Gminy Więcbork 

zabezpieczono kwotę 537.100,04 zł, ale są na to zgromadzone środki i przetarg będzie 

mógł zostać rozstrzygnięty pozytywnie. 

3. Przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej w Pęperzynie – wpłynęło 13 ofert. 

Najwyższa oferta opiewała na kwotę 1.089.780, 00 zł, a najniższa na wartość 759.955, 77 

zł od Firmy „Handkor” Kazimierz Korczak z Koronowa. Ten przetarg również może 

zostać rozstrzygnięty pozytywnie. 

W marcu poczynione zostaną wszelkie kroki, aby podpisać umowy z wykonawcami, aby 

można było rozpocząć zaplanowane i od dawna oczekiwane inwestycje.     

Ad.8 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnej Brygidy Migawy/   

 Po przeanalizowaniu sytuacji opisanej w interpelacji radnej podjąłem decyzję o zakupie 

lustra drogowego w zbiegu ulic Ogrodowej i Kwiatowej w Sypniewie. Montaż tego 

elementu nastąpi w I kwartale 2023r. 

/Odp. na interp. radnego Mariana Chęś/ 



8 
 

 Burmistrz Więcborka skierował interpelację radnego w spawie usytuowania nowego 

przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej NR 241, na odcinku zjazdu na ulicę 128 

Stycznia do zarządcy drogi - Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy. W przypadku 

odpowiedzi na ww. pismo radny zostanie poinformowany o jej treści listownie oraz na 

posiedzeniu Rady Miejskiej w Więcborku. 

Ad.9 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Andrzej Wenda prosił o informację w sprawie ilości opału zużywanego  

w Ośrodku Zdrowia w Sypniewie oraz wysokości czynszu pobieranego za ww. obiekt.  

 

 Radny pytał również, czy istnieje realne zagrożenie zaprzestania świadczenia usług 

medycznych w Ośrodku Zdrowia w Sypniewie. 

 

2. Radny Mateusz Łański złożył zapytanie w sprawie łącznej ilości procentowej punktów 

świetlnych, które zostały, bądź zostaną całkowicie wyłączone na trenie gminy Więcbork. 

 

Ad.10 Informacja na temat realizacji zadań w roku 2022 i prezentacja przedsięwzięć 

planowanych na rok 2023 przedstawiła Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku p. Joanna Soja-Tońska. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu – do wglądu w biurze Rady 

miejskiej w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork. 

 

Informacja została uzupełniona prezentacją multimedialną. 

 

Ten punkt obrad nie wywołał dyskusji radnych 

 

Ad.11 Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2022 omówił Zastępca Burmistrz Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu – do wglądu w biurze Rady 

miejskiej w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork. 

 

Ten punkt obrad nie wywołał dyskusji radnych 

Ad.12-13 Projekty uchwał przygotowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Dróg omówił Kierownik Jednostki p. Tomasz Fifielski.  

a) w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  

z terenu Gminy Więcbork", 

 

 

W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 - 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 
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na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 

obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest".  

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa m. in. 

obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na 

zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny 

stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na terenie miasta  

i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, 

niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 

jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu 

usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. Biorąc 

pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały i wdrożenie jej do realizacji.  

W ubiegłym roku w ramach Programu zebrano ponad 100 ton azbestu, zatem zasadna jest 

aktualizacja zinwentaryzowanego stanu. Po zdjęciu ze stanu azbestu zebranego pozostało 737 

budynków, na których znajduje się 236.000m² azbestu. Na rok 2023 Gmina Więcbork ma 

pulę środków w wysokości 60.500, 00 zł. W ramach naboru ogłoszonego na początku roku, 

wpłynęło 40 wniosków od mieszkańców na ponad 200 ton azbestu. Środki przypisane na ten 

rok na pewno nie wystarczą. Ta duża ilość, to efekt Programu ogłoszonego przez ARIMR dla 

rolników na wymianę pokrycia dachowego na budynkach gospodarczych i tu 150 ton 

pojawiło się właśnie z tych budynków. Rolnicy dostaną 40, 00 zł do m² na nowe pokrycie, 

natomiast wnioski na rozbiórkę i utylizację złożone zostały do Gminy. Żeby móc to 

zrealizować Burmistrz Więcborka wystąpił do WFOŚiGW o możliwość zwiększenia puli 

środków na ten cel. Po akceptacji uchwały Gmina rozpocznie procedurę wyłonienia 

wykonawcy na ww. zadanie i wówczas nastąpi realizacja w terminie do końca października 

2023r. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego– 

pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
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b) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2023 roku. 

Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt Rada Gminy określa 

w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy.  

W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2023 

roku”, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem 

realizację takich zadań jak:  

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt;  

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie;  

3) odławianie bezdomnych zwierząt;  

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt;  

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;  

6) usypianie ślepych miotów;  

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich;  

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt.  

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze gminy 

Więcbork. Do gminy wpłynęła pozytywna opinia jednego z obwodów łowieckich,  

w pozostałych przypadkach opinie pozytywne przyjmuje się na podstawie milczącej zgody. 

W budżecie Gminy Więcbork na realizację założeń Programu zabezpieczona została kwota  

w wysokości 56.000,00 zł. Gmina ma również podpisaną umowę z Fundacją „Radość Psiaka” 

w miejscowości Rusiec. Tam też znajduje się schronisko dla zwierząt, gdzie znajdują się 

bezpańskie zwierzęta z terenu gminy Więcbork, głownie psy i koty. Poza tym Gmina 

Więcbork ma także podpisaną umowę z weterynarzami. 

Będą przy Gosie Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski podziękował 

Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa /…/ R w Więcborku p. Stanisławowi Piłka, za pomoc 

w znalezieniu gospodarstwa i pomieszczeń, gdzie można tymczasowo lokować odebrane 

zwierzęta gospodarskie oraz p. Kindze Denkiewicz wolontariuszce, która zapewnia lokum 

tymczasowe dla znalezionych psów i kotów, zajmuje się nimi i prowadzi też proces 

adopcyjny tych zwierząt. 

  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego– 

pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 
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Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Z obrad ubyła radna Beata Kopta – obecnych 12 radnych 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji p. Natasza Ksobiak. 

 

 

Po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Więcborku rekomenduje radzie oddalenie skargi złożonej 26 stycznia 2023 roku 

przez mieszkańca gminy p. T. B. W Skardze tej Skarżący zarzuca Burmistrzowi Więcborka 

wygłaszanie i publikację na stronie internetowej Gminy Więcbork nieprawdziwych informacji 

dotyczących okresu, po którym Więcbork odzyskał niepodległość. Zarówno w wystąpieniu 

Burmistrza Więcborka wygłoszonym podczas uroczystości przed pomnikiem Orła Białego w 

dniu 22 stycznia br. jak i na stronie internetowej Gminy Więcbork podano informację, że 

Więcbork wrócił w granice Rzeczypospolitej Polskiej po 148 latach niewoli. 

 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że:  

1. Po przeanalizowaniu przemówienia Burmistrza Więcborka wygłoszonego w dniu 22 

stycznia 2023r. z okazji 103 rocznicy powrotu Więcborka do granic RP (tekst w dokumentacji 

komisji) nigdzie nie padło stwierdzenie o powrocie Więcborka po 148 latach niewoli, co 

zarzuca wnioskodawca.  

2. Na stronie internetowej Gminy Więcbork w tekście pn. „103. Rocznica powrotu Więcborka 

do Macierzy” zostało ujęte zdanie o powrocie miasta do Polski po 148 latach niewoli 

Analizując przedstawione informacje oraz poglądy naukowe wyrażone w dostępnych 

opracowaniach błędem jest uznawanie istnienia Księstwa Warszawskiego w latach 1807 – 1815 

za państwo polskie, wobec czego słusznie przyjmuje się okres niewoli nieprzerwanie na lata 1795 

– 1918, a w przypadku Więcborka 1920 r.  

Reasumując należy stwierdzić, że zapisy artykułu na stronie internetowej Gminy Więcbork są 

prawidłowe.  

Mając na uwadze powyższe oraz analizując działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka 

w przedmiotowej sprawie uznano, że skargę należy oddalić uznając za bezzasadną. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Zastępca Burmistrza Więcborka p Jacek Masztakowski powiedział, że nigdzie  

w dostępnych opracowaniach nie spotkał się z formułowaniem twierdzenia, że księstwo 

Warszawskie, to była Polska, jakkolwiek, by to nazwać. W dostępnych opracowaniach, na 

które powołuje się Przewodnicząca i Komisja Skarg /…/, Pani prof. Grochulskiej, która była 

wybitnym znawca tej tematyki, a pracowała na Uniwersytecie Warszawskim, nigdzie nie pada 

sformułowanie, że Księstwo Warszawskie było Państwem Polskim. Dlatego też zaapelował, 
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m.in. do być może oglądającego transmisje obrad skarżącego, aby nie próbował przeinaczać 

historii, a jeżeli chciałby dokonywać jakichkolwiek zarzutów pod adresem Burmistrza, czy 

jego służb, to uprzednio niech zgłębi daną tematykę i nie próbuje podważać autorytetów 

historycznych. Uznał, że trzeba mieć ogromny tupet, nie mając wiedzy, ani podstaw 

naukowych i dydaktycznych, żeby takie zarzuty stawiać. Polska odzyskała wolność dopiero 

po 123 latach niewoli. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusje i zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

Ad.15-18 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy  

p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 05095 §6257 o kwotę 23.800,00 zł w związku z 

wpływem środków z budżetu UE stanowiących dofinansowanie zadania zrealizowanego 

w ur. pn.: „Zakup i montaż monitoringu Jeziora Więcborskiego i Jeziora Młyńskiego w 

celu zapobiegania kłusownictwu”.  

2. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w 

związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy 

na niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa:  

 wypłata świadczeń pieniężnych 40 zł za osobę dziennie (pomoc przyznawana na 

podstawie art. 13 ust. 1 ww. Ustawy) w rozdziale 75495 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§3280) o kwotę 8.200,00 zł,  

 środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§4750 i §4850) o kwotę 39.763,00 zł.  

3. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 85395 w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację ustawy o szczególnych 

rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw. 

Gmina otrzymała środki na wypłatę rekompensaty przedsiębiorstwom energetycznym,  

o której mowa odpowiednio w art. 12 ustawy w kwocie 306.000,00 zł. Po stronie 

wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §4430, §4010, §4110, §4120 i §4710.  

4. Dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 60016 w planie finansowym dochodów (§6350 – 

1.304.760,00 zł) i wydatków (§6050 – 2.409.400,00 zł) w zadaniu inwestycyjnym pn.: 
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„Budowa drogi ul. Ogrodowej w Wituni wraz z siecią kanalizacji deszczowej.” W br. ze 

względu na brak dofinansowania zadanie nie zostanie zrealizowane.  

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75085 §0970 o kwotę 4.600,00 zł  

w związku z wpływem kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika.  

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75495 §0940 o kwotę 8.830,00 zł  

w związku ze zwrotem wypłaconych w ur. świadczeń pieniężnych rekompensujących 

utracone wynagrodzenie ze stosunku pracy w związku z odbytymi przez mieszkańców 

Gminy Więcbork ćwiczeniami wojskowymi.  

7. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w zadaniu pn.: „Przebudowa dróg 

gminnych: nr 020706C ul. Dworcowa w Więcborku z budową kanalizacji deszczowej, nr 

020216C Runowo Kraj. - Puszcza - Katarzyniec i drogi lokalnej w Runowie Kraj.” o 

kwotę 1.699.376,00 zł w związku z koniecznością wykonania robót stabilizujących grunt 

na ul. Dworcowej niezbędnych do prawidłowego wykonania zadania.  

8. Rozwiązuje się rezerwę ogólną o kwocie 361.000,00 zł w celu sfinansowania zwiększenia 

planu wydatków opisanego w pkt 6 uzasadnienia.  

9. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 80101 §4790 o kwotę 150.000,00 zł 

w celu sfinansowania zwiększenia planu wydatków opisanego w pkt 6 uzasadnienia.  

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90005 o kwotę 35.000,00 zł z 

przeznaczeniem na pokrycie kosztów organizacji i funkcjonowania punktu konsultacyjno-

informacyjnego w ramach programu priorytetowego „Czyste powietrze”.  

11. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 90019:  

 w zadaniu pn.: „Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków” 

zmniejsza się plan o kwotę 10.000,00 zł przeznaczając te środki na dofinansowanie do 

budowy studni wierconych, wprowadza się nowe zadanie w zakresie wydatków 

majątkowych pn.: „Dofinansowanie do budowy studni wierconych” o wartości  

12.000,00 zł. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90095 o kwotę 850.494,00 zł  

w związku z realizacją zadania wynikającego z ustawy z dnia 27 października 2022r.  

o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych. Środki niezbędne są do 

pokrycia kosztów zakupu opalu oraz kosztów obsługi zadania. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego– 

pozytywna. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
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b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Projekt jest wypadkową zmian w budżecie i tego, co działo się z planem finansowym Gminy 

od dnia 25 stycznia br. Główne zmiany dotyczą roku 2023, poprzez dostosowanie kwot 

dochodów, wydatków i przychodów w związku ze zwiększeniem deficytu do kwot 

wynikających z danych uchwalonych w powyżej przyjętej uchwale. Niewielkie zmiany 

dotyczą jeszcze roku 2024 i 2025. Przychody roku 2025, gdzie ujęta była kwota nadwyżki  

w wysokości ponad 800.000, 00 zł i częściowo przychody w zakresie nadwyżki z lat 

ubiegłych roku 2024 w łącznej kwocie 934.000, 00 zł, proponuje się przesunąć do roku 2023, 

aby zbilansować budżet. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego– 

pozytywna 
 

Projekt nie wywołał dyskusji.  

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego, 

 

Projekt jest wypadkową tego, co ujęte zostało w załączniku inwestycyjnym Budżetu Gminy 

na rok 2023. Zabezpieczono tak kwotę 50.000, 00 zł na budowę chodników przy drogach 

powiatowych w Borzyszkowie, Suchorączku i Jastrzębcu. Do prawidłowej realizacji tego 

zadania i możliwości udzielenia pomocy, niezbędne jest podjęcie w tej sprawie 

przedmiotowej uchwały.   

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego– 

pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji.  

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 
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Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

d) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

Uchwała w tej sprawie była już procedowana na sesji w grudniu 2022r. Wówczas, zgodnie  

z zawartymi porozumieniami, przedłożony został projekt uchwały w podobnej treści. 

Dokładnie chodzi o przekazanie dokumentacji projektowej dla Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na wykonanie ścieżek rowerowych na odcinkach Więcbork – Firma „Gabi-Bis” 

i Więcbork – Runowo Krajeńskie. Ścieżki te mają powstać w ciągu dróg wojewódzkich  

i zgodnie z zawartymi porozumieniami Gmina Więcbork miała taką dokumentację 

przygotować wraz z kompletnym wnioskiem o pozwolenie na budowę i przekazać do 

realizacji ww. Organowi. 30 Grudnia Gmina zawarła stosowne aneksy do wspomnianych 

porozumień, gdzie zmieniono rok udzielenia pomocy rzeczowej wskazując rok 2023, zatem 

pojawiła się konieczność uaktualnienia tej uchwały. Jednocześnie z podjęciem tej uchwały, 

moc straci uchwała podjęta w tej sprawie w grudniu 2022r.  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego– 

pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji.  

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

Ad.19 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania ze świetlic 

wiejskich na terenie gminy Więcbork przedstawił Zastępca Burmistrz Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

Powyższa uchwała jest wymagana przepisami prawa. Dotychczas sprawy te regulowało 

Zarządzenie Burmistrza, gdzie określono kwoty i stawki oraz opłaty związane z wynajmem, 

czy udostępnieniem świetlic wiejskich. Jednakże celem wprowadzenia pewnego porządku 

prawnego wprowadzony zostaje regulamin Korzystania ze świetlic wiejskich, na terenie 
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gminy Więcbork. Jest to dokument bardzo ogólnikowy, ale wymagany przepisami prawa. Na 

posiedzeniu Komisji połączonych RM w dniu poprzedzającym sesję zaproponowano 

niewielkie zmiany w załączniku Nr 1 i Nr 2 do Regulaminu. W obu przypadkach wykreślono 

zapis dotyczący Covid-19 i wprowadzono ogólny zapis „o przestrzeganiu wytycznych  

w momencie ogłoszenia stanu epidemicznego lub stanu nadzwyczajnego. Ponadto proponuje 

się wniesienie nowego zapisu do Rozdziału III pkt 2 „Świetlice wiejskie, w których 

realizowane są projekty finansowe ze środków unijnych polegające na budowie, przebudowie 

i rozbudowie oraz doposażeniu świetlic wiejskich do czasu zakończenia ich realizacji oraz 

okresu trwałości Projektu, udostępniane są nieodpłatnie na podstawie umowy użyczenia”. 

Oznacza to, że świetlice, gdzie zrealizowane zostały Projekty unijne, a nie minął czas 

trwałości Projektu, wyłączone są płatnego wynajmu. Zapis jest niezbędny do prawidłowego 

rozliczenia Programów unijnych. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego– 

pozytywna 
 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję.  

 

Radny Andrzej Wenda prosił o potwierdzenie, czy w świetle zapisów Regulaminu spotkania 

stowarzyszeń i organizacji, które odbywają się w świetlicach, będą odbywać się bezpłatnie. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że zawsze wszelkie spotkania integracyjne 

orani ozwane przez mieszkańców sołectwa są organizowane w świetlicy bezpłatnie. 

Natomiast komercyjne spotkania są odpłatne, bo świetlice z zamierzenia powstały po to, by 

integrować społeczność lokalną. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie z uwzględnieniem 

wniesionych poprawek. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.20 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca RM przypomniała radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 

do dnia 30 kwietnia 2023r za rok poprzedni. Ponadto zaprosiła wszystkich radnych do 

obecności na założeniu zniczy i kwiatów na Cmentarzu Parafialnym w Więcborku w związku 

z obchodami Narodowego Dnia żołnierzy Wyklętych. Uroczystości odbędą się po sesji  

o godz. 16:00. 
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Burmistrz Więcborka przyłączył do zaproszenia radnych na obchody Dnia Żołnierzy 

Wyklętych, które po sesji odbędą się na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku. Będąc przy 

głosie, Burmistrz odpowiedział również na Zapytanie złożone przez radnego Mateusza 

Łańskiego mówiąc, że planowane jest wyłączenie około 450 punktów świetlnych /część już 

zostało wyłączone/ na około 1150 istniejących na terenie gminy Więcbork, czyli niespełna 

40%. 

 

Radny Stanisław Wegner w związku z tym, że na sesji były wręczane nagrody 

„RYCERZA” w dziedzinie sportu, chciał przy tej okazji wspomnieć o p. Henryku Dueskau  

i jego wielkim wkładzie w rozwój lokalnego sportu i sekcji podnoszenia ciężarów. 

 

Radna Iwona Bonecka chciała wiedzieć, kiedy zostaną pomalowane oznaczenia poziome na 

nawierzchni jezdni przy ul. Hallera i Wyzwolenia w Więcborku.  

 

Burmistrz Więcborka przyznał, że chciał o tym wspomnieć w swoim sprawozdaniu na 

początku obrad, ale to umknęło. Na sesji styczniowej przekazywał informację, że 

„dokończenie ulicy Wyzwolenia i Hallera w Więcborku polegające na wymalowaniu 

oznakowania poziomego według informacji uzyskanej od Kierownika Rejonu ZDW  

w Tucholi p. Janusza Dąbki nastąpi niezwłocznie po osiągnięciu przez nawierzchnię 

odpowiedniej wilgotności. Niewykluczone, że będą to najbliższe dni, maksymalnie do połowy 

lutego”. W trakcie niedawnej rozmowy z Kierownikiem Dąbką i przypomniał się w tej 

sprawie. Kierownik uspokoił, ze o sprawie pamięta, ale póki, co czekają na odpowiednie 

warunki, jeżeli to co ma zostać wykonane, ma być trwałe. Na to potrzebna jest stabilizacja 

pogody i odpowiednia wilgotność podłoża. Patrząc na pogodę i jej prognozy, po 15 marca ma 

być stabilnie, czyli w nocy i w dzień powyżej zero stopni.  

  

Radny Wegner prosił, aby zwrócić uwagę wykonawcy nawierzchni na ulicy Wyzwolenia  

i Hallera, a mianowicie na stojącą wodę przed studzienkami przy krawężnikach, co oznacza, 

że brak jest odpowiedniego spadu. Takie sygnały docierają od mieszkańców. 

 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady pięćdziesiątej szóstej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 
 


